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Referat af møde i Studienævn for Psykologi den 11. december 2023 

 
Deltagere: Noomi Christine Linde Matthiesen, studienævnsforperson, Bendt Torpegaard Pedersen, Casper 
Feilberg (fra pkt. 2), Hanne Bruun Søndergaard Knudsen, Laura Emilie Højen, næstforperson, Helene Wit-
tendorff Moth Eriksen, Linea Winkler Stockholm 
 
Afbud: Carolin Demuth (sup.), Sarah Awad (sup.), Christina Gertsen (sekr.), Alma Sofie Wammen 
 
Øvrige deltagere: Anne-Sofie Bundegaard Mikkelsen (sup.), Bjørn Dan Andersen (sekr.) Emilie Ying Nør-
gaard Christensen (sup), Lis Kragh Lund Jensen (sekr.), Birgitte Skovsgaard (sekr.), Andrea Dosenrode (re-
ferent), Patrick Bender, Tom Nyvang (studieleder), Winnie Ritterbusch (områdeleder), 
 
Referent: Andrea Dosenrode 
 

 
Dagsorden 
 
1. Godkendelse af dagsorden  

2. Meddelelser fra studienævnsforpersonen 

3. Nyt fra instituttet og sekretariatet 

4. Nyt fra fællesrådet 

5. Godkendelse af semesterbeskrivelsen for 4. semester KA (ligger i teamsrummet) 

6. Behandling af evaluering af studiestart på 1. sem. BA 

• Bilag 1a: Studiestartsevaluering BA psykologi, resultatrapport, 1. sem. E23  

• Bilag 1b: Studiestartsevaluering BA psykologi, åbne besvarelser, 1. sem. E23 

• Bilag 1c: Studiestartsevaluering BA psykologi, ankerlærerrapport, 1. sem. E23 

• Bilag 1d: Studiestartsevaluering BA psykologi, tutorkoordinatorrapport, 1. sem. E23 

• Bilag 1e: Studiestartsevaluering BA psykologi, mentorrapport, 1. sem. E23 

• Bilag 1f: Studiestartsevaluering BA psykologi, semesterrepræsentanters rapport, 1. sem. E23 

• Bilag 1g: Referat fra mødet vedr. studiestartsevaluering, 1. sem. E23 
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7.  Behandling af datapakken Studienævn for Psykologi E23 

• Bilag 2: Datapakke Studienævn for Psykologi, E23 

8.  Behandling af handlingsplan Studienævn for Psykologi med opdateret status per dec. 2023 

• Bilag 3: Handlingsplan SN Psykologi med opdateret status per dec. 2023 

9. Evt. 

___________________________________________________________________________________ 

Referat 
 
Ad 1. Godkendelse af dagsordenen 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad 2. Meddelelser fra studienævnsforpersonen 
Studienævnsforpersonen orienterede om: 
 
Valgresultat for Psykologis studienævn per 1. febr. 2024: 
VIP: 
1. Patrick Karl Bender 
2. Bendt Torpegård Pedersen 
3. Sarah Hassan Abdallah Hassan Awad 
4. Casper Schmidt 
5. Alfred Sköld (sup.) 
6. Gry Dorthe Kjærsdam Telléus (sup.) 
7. Rasmus Hoffmann Hellesøe Birk (sup.) 
 
Studerende: 
1. Anne‐Sofie Bundegaard Mikkelsen 
2. Emilie Ying Nørgaard Christensen 
3. Frederik Emmanuel Olesen Fast 
4. Cecilie Lykke Vad Larsen 
5. Amalie Barsøe Petersen (sup.) 
6. Helene Wittendorff Moth (sup.) 
7. Alma Sofie Wammen (sup.) 
8. Laura Emilie Højen (sup.) 
 
Master i Trivsel og psykologisk velfærds 
 
Ansøgningen er blevet imødekommet. 
Der venter et stort stykke arbejde med konkretisering af uddannelsens faglige indhold, formulering af modu-
ler og studieordningen samt markedsføringen. Masteren forventes udbudt fra 1. februar 2025. Det ddannel-
sen får sit eget studienævn og vil blive sekretariatsbetjent fra det centrale EVU sekretariat. 
 
Ny psykologiuddannelse i Esbjerg 
 
SDU planlægger en ny uafhængig psykologiuddannelse i Esbjerg med 100 studiepladser. Uddannelsen sig-
ter med en profil med tyngde indenfor pædagogisk psykologi samt arbejds- og organisationspsykologi. AAU 
har indsendt et positivt høringssvar – AAU forventer ikke, at en ny psykologiuddannelse vil føre til ledige 
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studiepladser på AAU. Aarhus Universitet er kritisk for etableringen af en ny psykologiuddannelse, når der 
samtidig er en risiko for, at eksisterende uddannelser dimensioneres. Der er store problemer i Syd- og 
Vestjylland med at rekruttere psykologer. Mange stillinger besættes af coaches eller terapeuter i stedet for 
psykologer. De studerende gav udtryk for, at det stadig ikke er nemt for nyuddannede psykologer at finde 
arbejde, og at 100 nye studiepladser kan forværre arbejdsmarkedet for nyuddannede psykologer. 
 
Professionsprogrammer 
Professionsprogrammerne Børne- og Ungepsykiatrien og Voksenpsykiatrien har besluttet at fusionere til et 
spor. Fusioneringen virker både fagligt og personalemæssigt fornuftig.  
 
Digitalisering af undervisningen 
Noomi Matthiesen og Ole Ertløv skal holde oplæg for institutrådet om digitaliseringen af undervisningen. 
Noomi Matthiesen oplyste, at hun vil orientere om Psykologis retningslinjer for online undervisning og vejled-
ning. Det er vigtigt at fastholde fysisk undervisning og vejledning af hensyn til studie- og arbejdsmiljøet samt 
kvaliteten i undervisningen og vejledningen. De studerende gav udtryk for, at det store flertal af studerende 
foretrækker fysisk undervisning og vejledning, men at den minoritet, som ønsker online undervisning, fylder 
uforholdsmæssig meget i diskussionen.  
 
Optag på bacheloruddannelsen 
Instituttet har søgt om at øge optaget på bacheloruddannelsen i Psykologi til 180 studerende fra september 
2024.  
Studieleder Tom Nyvang forklarede instituttets beslutning: 

• Fortsat stor efterspørgsel efter psykologer i Nordjylland. 
• Optag af eksterne ansøgere på kandidaten har vist sig at være administrativ meget tungt og in-

tegration af de eksterne studerende i uddannelsen har været svært. Det vil derimod være enkelt 
at optage flere BA-studerende, hvor vi altid har mange velkvalificerede ansøgere. 

• At optage 180 svarer til, at der skal oprettes et ekstra seminarhold med ca. 30 studerende. 
• Det er dekanens/direktionens beslutning, om og hvor meget optaget kan øges. 

 
Studienævnet drøftede mulige konsekvenser for bemandingen af uddannelsen, lokalesituationen, antal prak-
tikpladser, konsekvenser for RUS turen samt studiemiljøet generelt.  
 
De studerende påpegede, at nyuddannede psykologer har svært ved at finde arbejde, selv hvis man søger i 
en radius på 1,5 timers transporttid fra Aalborg. 100 nye pladser i Esbjerg og 30 nye pladser i Aalborg vil for-
værre situationen. De studerende udtrykte bekymring for, at et optag på 180 vil føre til, at nogle aktiviteter 
skal dubleres, således at der skabes et A- og et B- hold sammenligneligt med situationen under corona. Det 
vil være ærgerligt, hvis man ikke længere kan være en samlet årgang, hvor man har mulighed for at kende 
”alle”. 
 
VIP-repræsentanterne udtrykte bekymring for, om der vil tilføres kvalificerede psykologer til underviserstaben 
i tide til at løfte de ekstra opgaver. Der efterlyses også hjælp til langfristede aftaler med de andre universite-
ter og regioner ift. praktikpladser.  
 
Eksamensplanlægning 
Eksamenssekretariatet har mødt store udfordringer i bemandingen af de forskellige eksamensaktiviteter. Det 
hænger sammen med, at det ikke er tilladt at bruge D-VIP, og nogle VIP er gået ned i tid eller har sagt op. 
Samtidig har der været planlagt uhensigtsmæssig ferieafvikling i eksamensperioden, som sektionslederne 
skal forholde sig til, ikke mindst fremadrettet. Der er indført et nyt planlægningsredskab for bemanding af ek-
samener, som forhåbentlig forbedrer situationen næste år.  
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Timeregistrering 
Der er store udfordringer ift. bemanding af undervisningstimer, og der er indført mange stopklodser ift. at 
bruge DVIP. Der efterspørges et timeregistreringssystem som opdateres løbende. Evita viser timerne et 
halvt år senere – det kan ikke bruges til planlægning. 
 
 
Ad 3. Nyt fra instituttet og sekretariatet  
Intet at berette. 
 
Ad 4. Nyt fra fællesrådet 
Studenterrepræsentanterne orienterede om, at Fællesrådet er omdannet til en økonomisk støttefunktion for 
de studerendes selvvalgte projekter og initiativer. Punktet ”Nyt fra fællesrådet” kan fremover kaldes ”Nyt fra 
de studerende”. 
 
Ad 5. Godkendelse af semesterbeskrivelsen for 4. semester KA (ligger i teamsrummet) 
 
Der er planlagt fire skrive-workshops, samt et progressionsseminar. Det blev besluttet, at en evt. afløsnings-
opgave for progressionsseminaret skal afleveres 14 dage før aflevering af specialet. Casper Feilberg vil 
sørge for, at datoen sættes ind i moodle. 
 
Semesterplanen blev godkendt. 
 

Ad 6. Behandling af evaluering af studiestart på 1. sem. BA 

• Bilag 1a: Studiestartsevaluering BA psykologi, resultatrapport, 1. sem. E23  

• Bilag 1b: Studiestartsevaluering BA psykologi, åbne besvarelser, 1. sem. E23 

• Bilag 1c: Studiestartsevaluering BA psykologi, ankerlærerrapport, 1. sem. E23 

• Bilag 1d: Studiestartsevaluering BA psykologi, tutorkoordinatorrapport, 1. sem. E23 

• Bilag 1e: Studiestartsevaluering BA psykologi, mentorrapport, 1. sem. E23 

• Bilag 1f: Studiestartsevaluering BA psykologi, semesterrepræsentanters rapport, 1. sem. E23 

• Bilag 1g: Referat fra mødet vedr. studiestartsevaluering, 1. sem. E23 

  
På baggrund af evalueringerne med de studerende har ankerlærer og skemalægger revideret skema for 1. 
semester i efteråret 2023, således at der er mindre undervisning i den første uge af semestret og omkring 
RUS-turen. Det har fået positiv respons fra de studerende. 
 
Studiestarten var præget af, at der i sidste øjeblik viste sig, at der blev optaget 15 studerende mere end for-
ventet. Det krævede en hurtig genkonfigurering af seminarhold, tutor- og mentorindsatsen; det lykkedes fint. 
 
Ankerlærer er blevet opmærksom på, at pensum skal være tidligt tilgængelig via Factum books. 
 
Nogle studerende mente, at uddannelsen har base i Aalborg Ø og har derfor fundet en bolig der. Den for-
kerte adresse ligger ikke på en AAU hjemmeside, men på Uddannelsesguiden. Opdatering af Uddannelses-
guiden er blevet foranlediget.  
Der har været en del kommentarer vedr. antal arrangementer med og uden alkohol. Deltagerne på evalue-
ringsmødet vurderede, at der samlet var en meget fin balance mellem arrangementer med og uden alkohol. 
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Skal der laves særarrangementer for 1) mandlige studerende, 2) ældre studerende, 3) studerende bosat 
udenfor Aalborg? Mandlige studerende plejer at finde hinanden ret let, og der er ikke problemer med at fast-
holde dem på studiet. Ældre studerende og studerende bosat udenfor Aalborg anbefales at lave facebook-
grupper for at skabe kontakt. 
 
Studienævnsforpersonen arbejder på, at evaluering af mentorindsatsen kan blive en del af spørgeskemaet, 
som sendes ud fra centralt hold. 
 
Studienævnet tilsluttede sig konklusionerne fra evalueringsmødet: 
 

• Det er en rigtig fin studiestartsevaluering. Tak til mentorer og tutorer. Tak til ankerlærer og skema-
lægger.  

• Det er en velevalueret semesteropstart, hvor de studerende har været glade for mentor- og tutorind-
satsen.  

• Der har været et godt flow med skemaet.  
• Studienævnsformanden forhører sig hos UG (Uddannelsesguiden) om Psykologis adresse i Nord-

kraft kan tilføjes, så kommende studerende ikke fejlagtigt opfatter, at studiet hører til på campus ø.  
• Opmærksomhed fra ankerlærer om, at pensum meldes ud i bedre tid.  
• Tutor- og mentorkoordinatorer fortsætter deres hensigtsmæssige samarbejde  
• Ankerlærer/ledelse/skemalægger/tutorer og mentorer fortsætter samarbejdet på tværs  
• Ankerlærer modtager link til opfølgning på semesteropstartssurveyen fra skemalægger.  

 
 
Ad 7. Behandling af datapakken Studienævn for Psykologi E23 

• Bilag 2: Datapakke Studienævn for Psykologi, E23 

I 2022 var der to røde nøgletal i Psykologis datapakke, både på kandidatuddannelsen: a) Overskridelse af 

den normerede studietid, b) For høj dimittendledighed i 4.-7. kvartal. I 2023. I 2023 er der kun et rødt nøgle-

tal tilbage, overskridelse af den normerede studietid på kandidaten.  

Overskridelse af den normerede studietid: 

Nøgletallet for bacheloruddannelse ligger på 1,3 måneder og dermed under grænseværdien på 1,4. Den 

gennemsnitlige overskridelse er faldet fra 2,1 i 2021 til 1,3 i 2023. Det forventes at være en normalisering 

efter corona. 

Nøgletallet for den gennemsnitlige overskridelse af studietiden på kandidatuddannelsen toppede i 2020 med 

5, måneder, og er sidenhen faldet til 3,0 måneder. Nøgletallet er dermed stadig over 2,7 og ligger i det røde 

felt, men er dog markant forbedret. Corona har bidraget til at øge den gennemsnitlige overskridelse. 

Studienævnet drøftede forskellige faktorer, som har indflydelse på overskridelsen af den gennemsnitlige stu-

dietid: 

• Corona har bidraget til, at mange ønsker en mindre stressfyldt tilværelse. 

• Øget tendens i samfundet til at arbejde mindre og holde mere fri. 

• Mange studerende tilrettelægger studiet fra starten at strække kandidatuddannelsen over tre år, 

også selv om de ikke døjer med helbredet. 
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• Flere studerende vælger at få børn under uddannelsen. Linea oplyste, at AAUs bestyrelse har 

undersøgt hos styrelsen, om barsel bidrager til at forværre nøgletallet. Svaret var, at barsel ikke 

indgår, men de nye barselsregler vil ofte fører til nogle måneders ekstra forsinkelse, da barsel 

for kvinder er reduceret til 9 måneder. 

• Overskridelsen af studietiden skyldes kun i mindre omfang, at studerende dumper deres eksa-

mener eller udskyder aflevering af kandidatspecialet. 

• Studienævnet har revideret opbygningen af kandidatuddannelsen, bla. for at undgå spidsbelast-

ninger og at skabe en mere jævn arbejdsbyrde igennem studietiden. 

Studienævnet var tilfreds med, at den gennemsnitlige overskridelse af studietiden på kandidaten viser en 

faldende tendens, om end den stadig er i det røde felt. Der er kun et fåtal af årsager, som studiet reelt har 

indflydelse på. I Psykologis handlingsplan er der en indsats i forhold til dette nøgletal, som endnu ikke er 

igangsat. I lyset af den positive udvikling ses der ikke anledning til at fremskynde igangsættelsen af indsat-

sen. Det nye studienævn vil tage stilling til, hvornår indsatsen sættes i gang. 

 

Gennemsnitlig ledighed 4.-7. kvartal 

Psykologis nøgletal er forbedret fra 19,3 % i 2019 til 6,0% i 2021. Ledighed over 10% er i det røde felt, og 

Psykologis seneste gennemsnitlige ledighedsprocent er dermed meget fin. Studienævnet har arbejdet på at 

forbedre nøgletallet ved at etablere tættere kontakt mellem de studerende og fagforeningen (fx arrangement 

omkring jobsøgning), styrkelse af aftagerpanelet, tættere kontakt til aftagere (posterkonference som er mål-

rettet aftagere) og tættere kontakt til praktikværter.  

 

Studienævnet gik de øvrige parametre i datapakken igennem og var tilfreds med de opnåede nøgletal. Stu-

dienævnet besluttede at fortsætte arbejdet med at fastholde de forskellige nøgletal indenfor det grønne om-

råde. 

 

Ad 8. Behandling af handlingsplan Studienævn for Psykologi med opdateret status per dec. 2023 

• Bilag 3: Handlingsplan SN Psykologi med opdateret status per dec. 2023 

 

Indsats 1.1., 1.2, 1.3 KA i psykologi 
Afsluttet. 

 

Indsats 1.4. Hvis vi lykkes med at modtage flere studerende udefra til vores kandidat, er der behov 
for udviklingen af en systematisk studiestartsindsats. Indsats: Udvikling af en tutorindsats og indfø-
ring i PBL til nye studerende. KA i psykologi. 

Kvalitetsstatusmøde 16.03.2023: 

Tutorindsats ift. eksternt rekrutterede kandidatstuderende erstattes af en mentorindsats. 
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Status september 2023: I efteråret 2023 er der kun optaget en ekstern studerende. Studiestartsarran-

gement og tutorindsats er blevet erstattet med en buddyordning. Buddyordning fastholdes, hvis der 

fremover optages enkelte studerende udefra. 

Status december 2023: Ingen ændringer. 

Studienævnet besluttede at fastholde en buddyordning og/eller mentorordning, hvis der fremover optages 

eksterne ansøgere på kandidaten. 

 

Indsats 2.1. Der arbejdes på en analyse af opbygningen af kandidatuddannelsen med henblik på at 
revidere strukturen for at sikre et godt og bæredygtigt samspil mellem uddannelsens kurser og det 
strukturerede forløb på professionsprogrammerne. KA i psykologi. 

Status september 2023: 

Den nye kandidatstruktur samt modulbeskrivelser for de nye valgfag er godkendt fra studienævnet og 

sendes i høring hos lærerkollegiet, censorformandskabet og aftagerpanelet inden den reviderede stu-

dieordning indsendes til Uddannelsesjura. 

Status december 2023: 

Den nye kandidatstruktur samt modulbeskrivelser for de nye valgfag er blevet sendt ind til legalitets-

kontrol hos Uddannelsesjura, og der er responderet på de små rettelser som Uddannelsesjura har be-

mærket.   

 

Studienævnet besluttede at sætte status af indsatsen til ”Afsluttet”. Evaluering af studieordningsændringen 

kan blive et nyt punkt på det kommende studienævns handlingsplan. 

 

Indsats 2.2. Der gennemføres en analyse på individniveau af overskridelsen af normeret studietid på 
baggrund af de seneste tre dimittendårgange. KA i psykologi. 

Studienævnet har noteret, at den gennemsnitlige overskridelse af den normerede studietid på kandidatud-

dannelsen er faldende. Den vedtagne reform af kandidatuddannelsens struktur vil forhåbentligt bidrage til at 

reducere overskridelsen af den normerede studietid yderlige. Det nye studienævn vil tage stilling til, hvornår 

en indsats skal sættes i gang. 

 

Indsats 2.3 Dialog med censorformanden om arbejdsgange vedr. procedurer for censorerne, og der 
indtænkes en systematisk opsamling af kvalitativ viden fra dialogerne med censorerne. BA og KA i 

psykologi. 

Status september 2023: Studienævnsforperson har været i kontakt med censorformanden, men der 

har ikke kunne laves en aftale om indsamling af kvalitative data. Studienævnsforpersonen vil følge op 

på sagen. 

Status december 2023: Der har i efteråret 2023 være en tragisk dødsfald i censorformandskabet og 

kontakten med censorformanden har derfor udelukkende været af kondolerende karakter. 
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Studienævnsforpersonen oplyste, at indhentning af kvalitative data strander på, at censorer vil kræve bedre 

aflønning af censuropgaver for at bidrage med kvalitative evalueringer. Det har universitetet ikke mulighed 

for. Studienævnets holdning er, at studienævnet ikke kan gøre mere i denne sag, og at indsatsen indstilles til 

at blive afsluttet. 

 

Indsats 4.1 Der arbejdes med campus' æstetiske studiemiljø igennem nedsættelsen af en arbejds-
gruppe bestående af både VIP og studerende. BA og KA i psykologi. 

Status september 2023: CAS har meddelt, at de tidligst har ressourcer til at igangsætte en indsats i 

foråret 2024. 

Status december 2023: CAS har fundet nogle gruppearbejdsborde, som de er ved at gøre klar til at 

sætte op nede på 10. sal for at imødekomme ønsket om flere gruppearbejdspladser. 

Studienævnsforpersonen oplyste, at CAS har stillet en større indsats i udsigt for at skabe et studiemiljø, som 

understøtter de studerendes ”faglige identitet”. Der er dog begrænsede ressourcer, og der er også sygdom 

blandt CAS-ansatte. Det nye studienævn skal følge op på indsatsen for at sikre, at der rent faktisk sker nogle 

forbedringer. Der spurgtes til den interne arbejdsgruppe for udsmykning af lokalerne, som bla, gik ud på at 

hænge portrætter af fremtrædende psykologer op. Studienævnsforpersonen oplyste, at der i undervisergrup-

pen var modstand mod at udsmykke væggene med portrætter af overvejende hvide ældre mænd, som ople-

ves som utidssvarende.  

Indsatsen fastholdes. 

 

Indsats 4.2. BA og KA i psykologi. 

Indsatsen er indfriet og indstilles til status ”afsluttet”. 

 

Indsats 6.1. Antallet af specialer udarbejdet i samarbejde med arbejdsmarkedet skal øges. Der udvik-
les yderligere på en projektbank med ideer til samarbejdspartnere, der præsenteres for 9. semester-
studerende inden de vælger specialeemne. KA i psykologi. 

Status september 2023: Indsatsen er kommet i gang, men det opleves som besværligt at overbevise 

de studerende om fordelene ved at skrive projekter med eksterne samarbejdspartnere. Indsatsen skal 

yderlig konsolideres. 

Status december 2023: Der er endnu engang inviteret til, at VIP kan fortælle om eksterne samarbejds-

partnere til specialeskrivning. Indsatsen skal følges og eventuelt justeres yderligere. 

Studienævnet besluttede at fastholde indsatsen. 

 

Indsats 6.2 Der skal afholdes posterkonference, hvor specialestuderende kan præsentere deres spe-
cialer for alumner, aftagere, praktikværter og andre interessenter. KA i psykologi. 
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Status september 2023: Det er for første gang lykkedes at afholde en netværkskonference med præsenta-

tion af posters samt oplæg fra nogle undervisere. Konferencen oplevedes som en stor succes. Der skal ar-

bejdes på, at flere studerende melder sig til posterpræsentation.  

Status december 2023: De studerende er i bedre tid orienteret om posterkonferencen, dens indhold 

og struktur. Forventningen er, at flere får mod på at byde ind med posters og deltage på konferencen 

inklusive networking med fremtidige arbejdsgivere. 

Studienævnet besluttede at fastholde indsatsen.  

 

Indsats 6.3 A-kassen og fagforeningen inviteres til at afholde et arrangement for specialestuderende, 
der klæder dem på til at søge job. KA i psykologi. 

Status september 2023: A-kassen og fagforeningen kom på besøg i F22, men det lykkedes ikke i F23, 

formodentlig grundet anker-lærerskift. Der er fokus på at afholde arrangementerne i F24. 

Status december 2023:Ankerlærer er mindet om indsatsen. Der følges op på denne indsats i foråret 

2024 

Ankerlærer for 10. semester opfordres at sørge for, at A-kasse arrangementet skemasættes i forlængelse af 

det obligatoriske progressionsseminar.  

Studienævnet besluttede at fastholde indsatsen. 

 

Indsats 6.4. Vi arbejder på at etablere flere eksterne praktikpladsaftaler. KA i psykologi. 

Status september 2023: Der er gjort en indsats for at lave en rammeaftale med PPR-kontorerne i 

Nordjylland, men det er endnu ikke lykkedes. Der skal følges op på indsatsen. Det er heller ikke lykke-

des at ændre samarbejdsaftalen med Aarhus Universitet, og der skal tages kontakt til AU igen. 

Status december 2023: Der skal udpeges en ny praktikkoordinator 1.2.2024. Denne er endnu ikke ud-

peget, hvilke potentielt vil forsinke indsatsen.   

Studienævnet var enige i, at der fortsat skal arbejdes for at lave flere rammeaftaler om praktikpladser, så det 

ikke hvert år er stressende at finde de sidste praktikpladser og for at lette den administrative byrde generelt. 

Patrik Bender, praktikkoordinator, oplyste, at der er lagt et stort stykke arbejde i at opdyrke flere praktikplad-

ser, og at der p.t. ikke mangler praktikpladser for foråret 2024. Det kan være kontraproduktivt at have for 

mange praktikpladser, da praktikkoordinator så må vende tilbage til praktikværterne og oplyse, at der allige-

vel ikke kan stilles en praktikant. Der efterlyses hjælp fra instituttet til at lave permanente aftaler for nogle 

neuro-praktikpladser, som geografisk falder under region midt. 

Studienævnet besluttede at fastholde indsatsen. 
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Indsats 6.5. Etablering af et alumnenetværk. KA i psykologi. 

Status september 2023: Etablering af alumnenetværk udsættes til 2024. Status sættes til ikke påbe-

gyndt. 

Studienævnet undrede sig over, hvorfor der ikke findes en alumneindsats fra centralt hold. Aarhus Universi-

tet har en velfungerende alumneindsats. Det drøftedes, at en linked-in profil kunne give mening, men at der 

ikke afsat ressourcer til at arbejde med indsatsen, hverken på centralt eller decentralt hold. Succeskriteriet er 

dimittendernes gennemsnitlige ledighed. Måske målet kan opnås med andre indsatser?  

Studienævnet besluttede at fastholde udsættelsen af indsatsen indtil 2024. 

 

Indsats 6.5. Etablering af kontakt til arbejdsgivere med henblik på udvidelse af aftagerfeltet. KA i psy-

kologi.  

Status september 2023: Aftagerpanelet har foreslået, at studienævnet knytter kontakt til en sportspsy-

kolog for at udvide aftagerfeltet. Det er forsøgt, men uden held. I stedet for har studienævnet fået re-

krutteret en militærpsykolog til aftagerpanelet. Vedkommende er meget engageret og vil også gerne 

hjælpe med praktikpladser til de studerende samt udvikling af dimittendindsatsen. 

Status december 2023: Der er blevet afholdt første aftagerpanelmøde med de nye medlemmer, hvilket 

vurderes succesfuldt. Den gennemsnitlige dimittendledighed mellem 4. og 7. kvartal er på 6%, hvilket 

vurderes som en yderst positiv udvikling.   

Studienævnet bemærkede, at aftagerpanelet er suppleret og velfungerende. Indsatsen fastholdes. 

 

Ad 9.   Evt. 
Studienævnsforpersonen takkede studenterrepræsentanterne og VIP-repræsentanterne for deres indsats i 

studienævnet. Studienævnet takkede studienævnsforpersonen for god ledelse og engageret arbejde for Psy-

kologi igennem de sidste fire år. 

 
 
 
 
 
 


